
Zápis z valné hromady Spolku pro rozvoj venkova Moravský kras,
 konané dne 20. června 2023, obec Holštejn

Přítomní zástupci členských obcí
Martin Habáň, Luboš Janda, Zdeněk Cihlář, Petr Minařík, Irena Žižková, Leoš Kratochvil, Martin
Peřinka, František Novotný, Ondřej Zouhar, Lukáš Šebela, Josef Smíšek, Ondřej Hudec, Romana
Synakieviczová,  Roman  Šebela,  Jana  Sedláková,  Martin  Mikulášek,  Věta  Střítecká,  Iva
Holomková, František Kala, Josef Ovad, Patrik Mikulášek
(viz prezenční listina, příloha č. 1)

Program jednání
1. Zahájení, schválení programu

2. Závěrečný účet a zpráva auditora za rok 2022

3. Účetní závěrka za rok 2022

4. Volba zástupce svazku do správní rady Domu přírody Moravského krasu

5. Bezúplatný převod majetku z MAS Moravský kras

6. Převod cyklostezky Kotvrdovice - Jedovnice na členské obce

7. Diskuse, závěr

1. Zahájení, schválení programu
Jednání  valné  hromady  zahájil  předseda  spolku Martin  Habáň.  Konstatoval,  že  jednání  valné
hromady bylo řádně svoláno, program jednání obdrželi všichni členové s pozvánkou. Přítomno je
celkem  21 zástupců z  celkově 26 členských obcí,  valná  hromada  je  tedy usnášeníschopná.  Za
zapisovatele navrhl sebe, za ověřovatele zápisu pana  Luboše Jandu a Františka Novotného. Bylo
hlasováno o programu jednání, zapisovateli a ověřovatelích.

Usnesení:  Valná hromada Spolku pro rozvoj venkova Moravský kras schvaluje program jednání,
zapisovatelem schůze schvaluje pana Martina Habáně a ověřovateli zápisu pana Luboše Jandu a
Františka Novotného.

PRO: 21, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0          Usnesení č. 1/6-2023 bylo schváleno.

Předseda spolku poděkoval starostovi Holštejna za hostování valné hromady, kterému předal slovo
ke krátkému představení obce a toho, co se nyní v obci buduje a co je v plánech, atd. Starosta
Minařík si převzal slovo a povykládat nám o obci, nově dokončených projektech a fungování obce.

2. Závěrečný účet za rok 2022
Předseda informoval o hospodaření spolku, které bylo zveřejněno také na úřední desce spolku a
členských obcí. Co se týče auditní kontroly hospodaření, nebyly shledány žádné výtky a není tak
potřeba přijímat nápravná opatření.

Usnesení:  Valná  hromada  Spolku  pro  rozvoj  venkova  Moravský  kras  schvaluje  závěrečný  účet
spolku za rok 2022 vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením a to bez výhrad.

PRO: 21, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0         Usnesení č. 2/6-2023 bylo schváleno.



3. Účetní závěrka za rok 2022
Předseda představil kompletně účetní závěrku Spolku pro rozvoj venkova Moravský kras za rok
2022 a navrhl její schválení.

Usnesení:  Valná  hromada  Spolku  pro  rozvoj  venkova  Moravský  kras  schvaluje  účetní  závěrku
spolku za rok 2022.

PRO: 21, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0         Usnesení č. 3/6-2023 bylo schváleno.

4. Volba zástupce svazku do správní rady Domu přírody Moravského krasu
Vzhledem k tomu, že členovi správní rady jmenovanému zakladatelem Spolek pro rozvoj venkova
Moravský kras panu Romanovi Šebelovi uplynulo dne 28. února 2023 funkční období (funkční
období členů správní rady je dle čl. VIII. odst. 1 Zakládací smlouvy ze dne 18. 12. 2013 tříleté a
panu Romanovi  Šebelovi  počalo  běžet  dne  28.  2.  2020),  je  potřeba  zvolit  zástupce  spolku do
správní rady Domu přírody Moravského krasu. Předseda navrhl, aby Roman Šebela nadále spolek
zastupoval, ten s tím souhlasí a krátce popsal fungování Domu přírody a své práce ve správní radě.
Jiné návrhy nepadly.

Usnesení: Valná hromada DSO Spolku pro rozvoj venkova Moravský kras pověřuje Romana Šebelu
zastupováním spolku ve správní radě Domu přírody Moravského kraje, o.p.s.

PRO: 20, PROTI 0, ZDRŽEL SE 1         Usnesení č. 4/6-2023 bylo schváleno.

5. Bezúplatný převod majetku z MAS Moravský kras
Předseda informoval o možnosti zdarma převést párty  stan, pódium a pivní sety z majetku MAS
Moravský kras. Aktuálně je vše uloženo v obci Kotvrdovice, kdy starosta upozornil na stav stanu a
nutnost nějaké investice na obnovu a dále se diskutovaly možnosti zajištění, uložení, půjčování, atd.
Zástupci  obcí  jsou  pro  převzetí,  uloženo  bude v  Kotvrdovicích,  musí  být  nastaveny  podmínky
zapůjčení, ceník a rezervační systém. Předseda DSO prověří formu převodu z MAS.

Usnesení:  Valná hromada Spolku pro rozvoj venkova Moravský kras bere na vědomí informace o
možném bezúplatném převodu majetku od MAS Moravský kras a pověřuje předsednictvo spolku
dalším jednáním ohledně tohoto převodu.

PRO: 21, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0         Usnesení č. 5/6-2023 bylo schváleno.

6. Převod cyklostezky Kotvrdovice - Jedovnice na členské obce
Náš spolek v roce 2009 dokončil za využití dotace cyklostezku Kotvrdovice – Jedovnice. Ta zůstala
do dnešních dní v majetku spolku. Audit hospodaření upozornil na fakt nutnosti údržby, oprav a
nákladů  s  tím  spojených  a  navrhl  převod  cyklostezky  do  majetku  zainteresovaných  obcí.
Předsednictvo spolku na svém zasedání dne 5. dubna 2023 tento převod valné hromadě doporučilo.
Pořizovací cena cyklostezky byla 2.486.460,86 Kč, zůstatková cena na konci roku 2022 pak byla
1.831.693,16 Kč.

Usnesení:  Valná hromada Spolku pro rozvoj venkova Moravský kras schvaluje bezúplatný převod
cyklostezky  Kotvrdovice  –  Jedovnice  z  majetku  spolku  do  majetku  obce  Kotvrdovice  a  městyse
Jedovnice

PRO: 19, PROTI 0, ZDRŽEL SE 2         Usnesení č. 6/6-2023 bylo schváleno.



7. Diskuse, závěr
Předseda  spolku  informoval,  že  dobrovolný  svazek  obcí  uspěl  v  žádosti  o  finanční  podporu  z
Operačního programu Životní prostředí 2021-2027, 24. výzva - Prevence vzniku odpadů, Opatření
1.5.1  –  Kompostéry  pro  předcházení  vzniku  komunálních  odpadů,  na  realizaci  projektu
„Kompostéry pro Moravský kras - etapa II“. Celkové výdaje jsou stanoveny na 13 316 143,37 Kč,
maximální výše dotace pak představuje částku 10 519 753,26 Kč. Celkově bude pořízeno 1475
kompostérů a 5 štěpkovačů. Do projektu se zapojilo 15 z 26 členských obcí, což předseda považuje
za velký úspěch. Nyní se pracuje na zadání veřejné zakázky.

Místopředsedkyně spolku informovala o zasedání Programového výboru MAS Moravský kras a o
možnostech výzev na další období  2024 – 2028. Vše bude sepsáno a zasláno, ať se obce mohou
připravovat  na  podání  žádostí  –  půjde  o  podporu  hasičských  jednotek,  veřejná  prostranství,
parkoviště, rozvoj lesních cest a lesnické techniky.

Předseda  dále  valnou hromadu,  že  dne  20.  února 2023 převzal  archivní  doklady dobrovolného
svazku obcí, který byl dosud uložen na úřadu městyse Jedovnice a to z rukou Marie Gabrielové,
místostarostky městyse Jedovnice a to v rozsahu 2 bm (zápisy valných hromad a předsednictva,
účetní doklady, žádosti a vyúčtování dotací, korespondence). Předseda dokumenty prošel, rozdělil
na  archivační  a  skartační  část  a  oslovil  Oblastní  archiv  Blansko  k  provedení  skartačního  a
archivačního řízení.

Dále byla diskutována Digitální technická mapa, kdy předseda spolku jako člen krajské komise pro
IT poskytl členům informace, na co se připravit, jak v tomto pomůže kraj, jaká se nabízí řešení, atd.
Upozornil na to, že je potřeba opravdu pečlivě sledovat.

Roman Šebela pozval přítomné na 2.  ročník odborné konference Kras,  jeskyně a lidé,  která  se
uskuteční v pátek 22.9. a sobotu 23.9.2023 v kulturním domě městyse Sloup v Moravském krasu.

Příští valná hromada by se měla konat v obci Šošůvka.

Jednání bylo ukončeno v 18:15

Zapsal, předseda: Martin Habáň

Místopředsedkyně: Ivana Holomková

Ověřovatelé: Luboš Janda

František Novotný


